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Toelichtinq
De PW geeft aan:
Bewoners van Galecop luiden de noodklok daar hen ter ore is gekomen dat in Rijnenburg
mogelijk 200 meter hoge windmolens zullen verrijzen. Aannemelijk is dat bij plaatsing ook de
bewoners van De Meern grote overlast zullen ervaren.

De PW heeft daarover de navolgende vragen.

1. Zijn er concrete plannen voor het plaatsen van windmolens?

Antwoord:
Nee, er is een gesprek geweest over de mogelijke productie van duurzame energie. Windenergie is
daarbij een mogelijkheid. Omvang, locaties en randvooruvaarden zijn niet bepaald. Zie bijlage voor
uitgebreidere toelichting (memo aan RGW) en gemeentelijke informatie op
https://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/milieu/energie/duurzame-energie-in'rijnenburg/stadsgesprek-
duurzame-energie-rij nenbu rg/

2.
Hoe staat de eigenaar van de grond tegenover de mogelijk plaatsing van deze windmolens?
Antwoord:
Of er windturbines komen, en zo ja, waar, is nog niet bekend. Daarmee ook de positie van de
grondeigenaren nog niet. De betrokken eigenaren in het gebied zijn uitgenodigd voor de gesprekken en
hebben hier deels gehoor aangegeven. De meningen tussen de grondeigenaren over fasering in de
woningbouw verschillen.

Fys¡eke Leefomgeving
Archimedeslaan 6
Postbus 80300, 3508 TH Utrecht
T 030-25891 1 1

PROVINCIE-UTRECHT.NL 17766



3.
Windmolens gaan zo lang mee als de subsidie vloeit. Dat is in de regel 15 tot 20 jaar. Hoe
verhoudt zich dat tot de mogelijke woningbouw die gepland is in Rijnenburg vanaf 2030?
Antwoord:
De tijdelijkheid is onderwerp van gesprek geweest tussen initiatiefnemers en eigenaren en zal
ondenrerp van gesprek blijven. Fasering is een der geopperde scenario's om nader uit te werken.

4.Bent u het met de PW-fractie eens, dat, als de grenzen wagenwijd open blijven staan voor
asielzoekers, de kans dat meer woningbouw noodzakelijk is en dat dat betekent dat mogelijk
ook al voor 2030 de capaciteit van Rijnenburg dient te worden aangesproken?
Antwoord:
ln de door de Staten aangenomen PRS /PRV (Herijking 2016) is Rijnenburg tot2028 buiten het stedelijk
programma gelaten. Voor de periode daarna is geen beleid opgenomen. Tevens is bij de behandeling
van de PRS/PRV (Herijking) de motie (nr. 96) aangenomen om "een productieve en meedenkende rol te
vervullen om zowel ruimtelijk als anderszins de voortgekomen ambities voor energietransitie uit het
stadsgesprek waar te kunnen maken".
De PRS geeft aan : "Wij verwachten niet dat de uitbreidingslocatie Rijnenburg in de PRS-periode wordt
ontwikkeld, daarom hebben we geen programma meer opgenomen voor deze uitbreidingslocatie. Voor
de langere termijn willen we deze locatie echter in beeld houden. Tot die tijd zien wij voor Rijnenburg,
naast het huidige agrarische gebruik, vooral mogelijkheden voor inrichting als een pauzelandschap met
vormen van duurzame energieopwekking."
Dit geeft ruimte om met de betrokken partijen te werken aan een bepaalde invulling en planning.

5. Bent u bereid de inwoners die het meeste overlast van de subsidiemolens zullen
ondervinden een zwaarwegende stem in de besluitvorming te geven en ook eerlijk voor te
lichten?.
Antwoord:
De term 'subsidiemolens' is ons niet bekend.
De voorlichting over de mogelijke productie van duuzame energie (door gemeente Utrecht) en de
gesprekken hebben plaatsgevonden op 11, 16 en 25 maart. Alle inwoners van Rijnenburg / Reijerscop
en woonachtig binnen een direct aangrenzende straal zijn uitgenodigd via flyer, brieven en de krant.
Ook zijn door mede-initiatiefnemer, de bewonerscoöperatie Rijne-Energie, de verschillende wijkraden
benaderd om aanvullend toelichting te geven. De wijkraad Galecop (oprichter Burenvanrijnenburg) had
daar (op dat moment) geen behoefte aan.
De besluitvorming ligt in eerste instantie bij de gemeente Utrecht. Hoe zij deze inrichten is hun vrijheid.
Wij hechten er aan dat zij voorafgaand aan de besluitvorming het gebied betrekken. Dat is gebeurd.

6
Herinnert u zich het ondezoek van de Universiteit van Utrecht waarin wordt geconcludeerd
dat windmolens in dichtbevolkt gebied niet thuishoren?
Antwoord:
Wij kennen de volledige evaluatie van het windpark Houten.

7
ls het u bekend, dat gezinnen wakker liggen door de overlast van subsidiemolens?
Antwoord:
De term 'subsidiemolens' is ons niet bekend.
Daar waar sprake is van onaanvaardbare geluidsdruk of slagschaduw kunnen gezinnen wakker liggen.
Rijnenburg / Reijerscop is een groot gebied. Er is voldoende ruimte om rekening te houden met
geluidsdruk van windturbines op woningen, ook in relatie tot de geluidsdruk van de aanwezige snelweg.
ln het stadsgesprek zijn de ondenarerpen geluid en slagschaduw nadrukkelijk aan de orde geweest door
en met bewoners.

8.
Hoe gaat u en/of de gemeente Utrecht om met de daling van de waarde van de woningen
die de bewoners zullen ervaren?
Antwoord:
Zoals gebruikelijk zal een planschade regeling onderdeel zijn van het planproces. De stelling dát de
bewoners sowieso waardedaling zúllen ondervinden onderschrijven wij niet.

9
Hoe beoordeelt u het handelen van de Gemeente Utrecht om geen windmolens op Lage
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Weide neer te zetten vanwege de grote maatschappelijke onrust, maar wel in Rijnenburg
waar vervolgens de maatschappelijke onrust ook in de naastgelegen gemeente zal worden
ervaren?
Antwoord:
Uw Staten hebben meermaals aangegeven bij ontwikkelingen ten aanzien van windturbines de voorkeur
te hebben voor plaatsing met gemeentelijk bestuurlijk draagvlak. Dit betekende dat wij gemeentelijke
besluitvorming rond Lage Weide respecteerden. Het bevorderen van de productie van duurzame
energie kent zowel voorstanders, waaronder lokaal initiatiefnemers, als tegenstanders. Dit is inherent
aan dergelijke ingrepen. Gezien de nabijheid van naastgelegen gemeenten worden deze door de
gemeente Utrecht betrokken; zowel bestuurlijk als via uitnodiging aan inwoners (zie informatie rond
opzet stadsgesprekken).

10.

ls het niet raadzaam lessen te trekken uit de ellende die de windmolens in Houten hebben
veroorzaakt? Zo ja, welke lessen trekt u dan?
Antwoord:
Het is zeker raadzaam lessen te trekken uit Houten. Enkele van deze lessen zijn:

- ln Houten ontwikkelde zich nagenoeg tegelijkertijd een woonwijk en het windpark. Regie en
gemeentelijk toezicht is nodig over de informatieverstrekking aan nieuw te vestigen bewoners.
Tevens is regie nodig over het samenhangend proces tussen enerzijds woonwijk en anderzijds
een windpark / zonneveld / etc. Dit geldt ook voor nieuwe woonwijken buiten het zoekgebied.
Hierbij speelt ook dat de fasering / volgtijdigheid van woningbouw en windpark uiteindelijk
anders liep dan oorspronkelijk gepland. Ook dit aspect moet meegenomen worden.

- Continue en transparante berichtgeving gedurende het besluitvormingsproces tot aan feitelijke
realisatie.

- Tijdig breed betrekken van inwoners en omwonenden.
- Duidelijke rollen en verantwoordelijkheden tussen stakeholders rond communicatie en

participatie.
- Maatwerkvoorschriften bieden geen soelaas bij voorkomen van hinder (beleving). Voor zover

toch specifieke voorschriften worden opgelegd, dienen deze uitvoerbaar en handhaafbaar te
zijn. Bij uitvoerbare voorschriften denken wij bijvoorbeeld aan stilstand afspraken bij
slagschaduw.

11.
Bent u bereid nu het kabinet demissionair is, de weerstand tegen subsidiemolens ongekend
groot is en het aannemelijk is, dat een nieuw kabinet het belachelijke idee van wind op land
zal laten varen, geen onomkeerbare beslissingen te nemen op het dossier windmolens? Zo
nee waarom niet?
Antwoord:
De term 'subsidiemolens' is ons niet bekend. Wat betreft beslissingen op het dossier windmolens:
Naast afspraken over de productie van duurzame energie hebben wij vanuit onszelf ook de ambitie een
grotere stap te maken in de energietransitie. Windenergie (naast besparing en zonnevelden) is daar
vooralsnog een belangrijke component in (Energieagenda 2016-2019) .

Gedeputeerde Staten van Utrecht,

Voozitter
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Bijlage bij Beantwoording schriftelijke vragen PW windmolens Riinenburg

Súadsgespre kke n d u u ¡zame e nerg ie Rijne n bu rg

De volgende informatie is door gedeputeerde Van den Berg in april aan de Staten toegezonden met betrekking

tot de stadsgesprekken Rijnenburg.

Op 11, 16 en 25 maart zijn door de gemeente Utrecht informatiedagen en stadsgesprekken gehouden over de
mogelijke productie van duuzame energie in Rijnenburg en Reijerscop. Dit heeft zij gedaan in samenwerking
met twee initiatiefnemers. ln navolging van uw motie(s) gemeenten te ondersteunen hebben wij hier ambtelijk
medewerking aan verleend . Op 12 april zal een afsluitend stadsgesprek plaatsvinden.
Er is nadrukkelijk nog geen concreet plan voor de productie van duuzame energie in dit gebied. De uitkomsten
van de stadsgesprekken zullen worden meegenomen in een raadsvoorstel met de vraag of gestart kan worden
met het verkennen van de mogelijkheden te Rijnenburg. De beoogde behandeling zal in mei of juni
plaatsvinden.

Het stadsgesprek op 25 maart was een nadere invulling van de vraag hoe een productie van duurzame energie
gestalte zou kunnen krijgen, welke randvoon¡vaarden bewoners, omwonenden, grondeigenaren,
initiatiefnemers, etc. meegeven, welke vragen er leven en welke keuzes men wil kunnen maken.

lk informeer u graag over deze stadsgesprekken, het vervolg en onze rol.

Opqave voor Riinenburq
Zowel in provinciaal als gemeentelijk beleid is het gebied Rijnenburg vooralsnog niet bestemd voor
woningbouw. Op basis van onze structuurvisie in ieder geval tot 2028. Gezien de opgave in energietransitie ziet
de gemeente hier kansen voor tijdelijke opwekking van duuzame energie doormiddel van zon, wind of beiden.
Hoe dat mogelijk zou kunnen zijn bespreekt de gemeente graag met betrokkenen in het gebied doormiddel van
een zogeheten stadsgesprek.

Bekendmakinq lnformatiemarkt en stadsqesprek.
Door de gemeente zijn zoveel mogelijk mensen uit verschillende doelgroepen uitgenodigd. ln totaal zijn ca.
12.000 brieven verstuurd, waarvan 9.000 huis-aan-huis aan inwoners van het gebied, grondeigenaren en aan
bewoners van De Meern, Nieuwegein en lJsselstein bínnen een straal van ca. 500 meter rond het gebied.
Aanvullend is informatie verstrekt via kranten, social media, banners op relevante sites, advertentie op
facebook, interview in AD/UN en via lokale organisaties.
Ook zijn door mede-initiatiefnemer bewonerscoöperatie Rijne-Energie verschillende wijkraden benaderd om
toelichting te geven' en hebben zij zelf verschillende presentaties gehouden in het gebied.

Een ieder kon zich aanmelden voor zowel de informatiemarkt als het stadsgesprek. Bij een te grote
belangstelling voor de stadsgesprekken zou geloot kunnen worden, waarbij nabijheid van woonadres van
belang zou zijn. Die loting bleek niet nodig.

Opzet informatiemarkt en stadsqesprek
lnformatiemarkt. De informatiemarkt had tot doel alle relevante feiten te presenteren : wie zijn de
initiatiefnemers, hoe werkt slagschaduw, geluidsdruk, hoe werkt een windturbine / zonneveld, wat kan bereikt
worden met participatie, wat is beleid ten aanzien van natuur, landbouw, woningbouw, etc. Aanwezig waren
(ambtelijke) vertegenwoordiging van de gemeente, initiatiefnemers, de NMU, de NLVOW' , adviesbureau Bosch
& VanRijn, Schuurlab Rijnenburg'en de provincie. Via een marktopstelling kon men vragen stellen.

Sfadsgesprek. ln de eerste sessie van het stadsgesprek (16 maart) spraken de deelnemers met elkaar welke
ondeniverpen zij van belang achten indien er gekomen wordt tot productie van duuzame energie en welke
kansen zijzagen voor Rijnenburg. De gesprekken zijn zowel aan diverse tafels als online gevoerd.
ln de tweede sessie (25 maart) is men gaan inzoomen op deze onderwerpen, de kansen en de mogelijke
locaties. Het in gesprekgroepjes aangeven van mogelijke locaties voor zonne- of windenergie gaf voeding aan
het ondezoeken van achterliggende keuzes en meningen, zoals liever een hoge turbine met beperkte

1 Nieuwegein: de wijkraden Galecop, Menvesteijn en Stadscentrum hadden daar (op dat moment) geen behoefte aan. Wel is
Rijne-Energie geweest bij de wijkraden van Batau Noord, Batau Zuid, Doorslag en Fokkesteeg. Vreeswijk is nog in de

çlanning. De informatieavond van Rijne-Energie in Galecop heeft op 9 februari plaatsgevonden.
' Nederlandse Vereniging Omwonenden Windturbines
3 Lok"l" bewoners en ondernemers met ideeën voor kwaliteitsimpulsen in Rijnenburg.
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effectcirkel dan een lage met grotere effectcirkel; liever zonnevelden samen met recreatieve ontwikkelingen
nabij woonwijk en windenergie op grotere afstand; ruimte voor woningbouw open houden in het zuiden met
daarmee ruimte voor duuzame energie in het noorden; etc.
De uitkomsten van dit stadsgesprek zijn input voor een globaal plan. Er is overeenkomst te vinden tussen de
verschillende gesprekstafels, maar ook verschillen.
Op dit moment worden de uitkomsten van de gesprekken geëvalueerd en gebundeld . Op 12 april zal een
terugkoppeling plaatsvinden aan de deelnemers van de stadsgesprekken.

Vervolqstappen
Na 12 april zal door de gemeente een voorstel worden voorbereid voor de Utrechtse raad. Tevens zal in die
week bestuurlijk overleg plaatsvinden met de buurgemeenten. ln de periode mei - juli zal het plan plus reacties
worden voorgelegd aan de raad.

Onze rol
ln motie 96 (Pauzelandschap Rijnenburg met ambities energietransitie; 12 december 2016) draagt u het college
op om "een productieve en meedenkende rol te vervullen om zowel ruimtelijk als anderszins de voortgekomen
ambities voor energietransitie uit het stadsgesprek waar te kunnen maken".
Onze rol tot op heden was facilitator aan de informatiemarkt en stadsgesprekken: (ruimtelijk) beleid toelichten,
zorgen voor betrekken van o.a. de NLVOW, ruimtelijk visualiseren van de uitkomsten stadsgesprek,
kennisoverdacht rond technische aspecten, komen tot afstemming tussen initiatiefnemers op bijvoorbeeld
toezeggingen ten aanzien van slagschaduw, etc.
Onze en uw rol in de nabije toekomst kan zijn het ruimtelijk mogelijk maken de ambities waar te kunnen maken.
Concreet betekent dit het hezien van de Provinciale Ruimtelijke Structuurvisie en -Verordening. Vooralsnog is
eerst de gemeenteraad aan zet.
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